
Zápis z 7. jednání komise životního prostředí ze dne 11.12.2023 

Přítomni: Jakub Kapitán, Michal Hošek, Jarmila Rysplerová, Tomáš Zděblo, Josef Votava. 

Omluveni: Aleš Jeřábek, Radim Špaček, Jiří Hašek, Alice Civínová 

Neomluven: 

Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener  

Hosté: Mgr. Zuzana Šrůmová 

Zahájení jednání: 18:10 

Konec jednání: 19:55 

 

 

 

 

 

1. Místostarostenský raport 

• Paní Šrůmová informovala komisi životního prostředí, že město Roztoky plánuje 

příjmout městský standart plánování, výsadby a péče o uliční stromořadí jako 

významného prvku modrozelené infrastruktury pro adaptaci na změnu klimatu. 

Je zde snaha, aby výše uvedení standart byl závazný pro developery při nové 

výstavbě. První realizace by měla proběhnout při příležitosti výměny odumřelého 

javoru v lokalitě ul. Masarykova (mezi Vinotékou a Kebabem) 

• Obdobně budou použity prvky modrozelené infrastruktury při obnově stromořadí 

v ulici Železná (Dubečnice), která má navázat na revitalizaci prostoru započatou 

na jaře 2023. Přípravu projektu bude realizovat p. Hora. Samotná realizace 

projektu podzim 2024, v případě že město získá dotaci na modrozelenou 

infrastrukturu.     

• V novém rozpočtu města na rok 2024 je počítáno s rekonstrukcí náměstí Jana 

Procházky, s ohledem na finance je možná etapizace akce. 

• Místostarostka referovala i o přípravě lokality Pod Koláčovem pro instalaci laviček 

a stolu (URBANIA). Došlo k vyřezání zeleně a dojde k lehkým terénním úpravám. 

 

2. Datazy J. Rysplerové 

 

J. Rysplerová se ptala na postup a výsledky města v jednání s Jezdeckým klubem 

Agira, z.s., postupu při zjišťování rozsahu a obsahu černé skládky – deponie na 

jihozápadní straně Řivnáčku a stavu projektu Jiřičkové věže. 

 

Dle místostarostky byla předsedkyně JK Agira opakovaně upozorněna na 

nedostatky fungování klubu na Holém vrchu a přislíbila nápravu, leč bude 

potřeba opakované kontroly plnění dohodnutého. 

Tomáš Zděblo dodává, že přítomnost koní je pro krajinu, resp. biodiverzitu 

přínosem, ale je potřeba najít a dodržovat vhodný režim, tak aby nebyly 

poškozeny jiné funkce krajiny (estetické rekreační). 

 

Jiřičková věž bude za podpory Letiště Václava Havla (program biodiverzita) 

realizována v roce 2024 

 



Místostarostka přislíbila zjistit možnosti průzkumu složení a obsahu skládky a její 

případné sanace.  

 

V návaznosti na debatu o dohodě s JK Agira se Tomáš Zděblo ptá na plnění dohod 

o vytvoření ochranných pásem kolem mezí, alejí a stezek při zemědělsky 

obhospodařovaných plochách. 

Dle pracovníků OŽP se ve dvou případech snaží hospodařící subjekt ochranné 

pásy opakovaně zatravnit, v případě Staré žalovské cesty (zemník – Váha) Na 

podzim došlo k částečnému podmítnutí v lokalitě Váha. Hospodařící subjekt 

AGRIVEP a.s. se omluvil za pochybení pracovníka.  

Plánované vymezení pásu dřevěnými kůly se T. Zděblovi jeví jako neefektivní, 

resp. Již jednou selhalo a doporučuje nezjišťovat, zda tato metoda ani podruhé 

nezafunguje a použít osvědčené řešení ocelových trasírek s výstražným barevným 

nátěrem.  

 

2. Rozpočet OŽP  

• Pan Flener seznámil komisi životního prostředí s navrhováním rozpočtem na rok 

2024. V roce 2024 by měla proběhnou generální oprava fotbalového hřiště na 

dětském hřišti Zaorálkova. Na opravu přispěla nadace ČEZ částkou 1 milión 

korun. Dále byla KŽP informována o navýšení ceny za komunální odpad a 

plánované celoplošně deratizaci na jaře roku 2024.   

• Dotaz padl k položce 160 tis. Kč na akci „Čutňácká plážka“, ukázalo se, že mimo 

toho, že položka byla v rozpočtu již pro rok 2023 , nejsou o akci bližší informace, 

dokumentace a podobné. S ohledem na to, že podobných záměrů je povícero a v 

letošním roce proběhly akce s dopadem na životní prostředí a krajinu, o nichž 

nebyla KŽP informována a nemohla se jimi zabývat, a tedy plnit svou funkci, 

rozhodla se KŽP opětovně požádat radu města o důsledném informování o 

takových záměrech, projektech a akcích (viz usnesení níže). 

 

3. Žádost místních včelařů o dotaci  

• Pan Hošek seznámil komisi životního prostředí s žádostí ZO včelařů v Roztokách o 

pomoc při nákupu agregátu BLAF-1c na fumigaci včelstev. Fumigace je velice 

vhodná při boji s varoázou. 

 

 

4. Posouzení odstoupení od záměru registrace VKP 

 

Potřeba diskuze vznikla dle místostarostky nedostatečným informováním 

o změnách v dokumentaci připravovaných VKP ze strany odboru ŽP. 

Po vyjasnění se ukazuje, že výsledná podoba návrhů je dostatečně 

funkční a bude plnit svůj účel. Proto není žádný důvod k registraci 

nepřistoupit. 

 

5. Jednání o časovém harmonogramu jednání komise – návrh pravidelných schůzek v jednom z 

vhodně zvolených pondělků. 

 



Usnesení komise ŽP: 

 

Usnesení KŽP 17/2023 

KŽP opakovaně žádá radu města, aby s ní byly konzultovány projekty 

a aktivity, které souvisí přímo s životním prostředím, přírodou a 

krajinou, popřípadě na ně mohou mít vliv (například stavební či jiné 

činnosti). Bohužel, doposud není podstatná část takových záměrů 

KŽP postupována k diskusi. Tím se Rada/Zastupitelstvo ochuzuje o 

názor tohoto svého poradního orgánu, a zároveň se vystavují většímu 

riziku neefektivity či přímo škodlivosti takových aktivit. 

 

Usnesení KŽP 18/2023: 

 

KŽP doporučuje městu Roztoky podpořit částkou 30 tis. Kč nákup 

vyvíječe aerosolu pro místní základní organizaci Českého svazu 

včelařů. Vyvíječ aerosolu slouží k podzimnímu léčení včel proti 

varroáze (parazitickému roztoči). V současnosti si léčení provádí 

každý sám, a kvalita a efekt je velmi různorodá. Zároveň 

nedostatečně léčená včelstva infikují další v okolí. Díky tomuto 

přístroji budou moci včelaři léčit včely 

proti varroáze jednotně s větší účinností, zároveň tato aktivita 

podpoří spolkový život v Roztokách.  

 

 
 

 

Zapsal: Ing. Pavel Flener                                         Ověřil: Tomáš Zděblo 


